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ProtocoI ssOI2.4。20I1         1

A surˇeV on κnoWIedge of EmergencV Management of DentaI1△ auma ofsecondaγ

studentsin Hong κong

。    Background
secondary students are physica"y active.Denta丨 injuries are cornmon.lt is important

to know whether they have the knovv丨 edge to take sirnpIe but essential emergency

steps before they reach the professional care,

There is no information of knowIedge of emergency rη anagement of denta丨 trauma

of secondary students in Hong Kong

The questionnaire is constructed according to the principIe that on|y questions

reIated to the most criticaI and essentia丨 knowledge should be asked。

Aim
T0∶ nVestigate the knowledge of emergencv rnanagement of denta|trauma Of

secondary studentsin HOng Kong

Methodologv

,    A questionnaire surVey of secondarv students in terms of randomly seIected schooIs

wⅡ丨be conducted.

Design

A questionnaire is designed, An invitation letter with school consent form and

individua丨 guardian′ s consent form vvi"be sent to each randon1Iy seIected schooI。 The

Ⅱst of schools、Ⅳas given by the educationa丨  bureau through written request.At40

students are needed per participating schoo丨 s。

This study wiⅡ  comp丨 y with Declaration of HeIsinki and丨 CH GCP guide"nes,

E"gib"itv

A"secondary schoo|sin Hong Kong thatthe students can read Chinese or Eng"sh。

WithdrawaI of students from the studV        、

The participating students can withdraW from the study at any tirne,



sample size deterrn∶ nat∶ on:

For the caIculation of samp|e size`、 ″e use a confidence丨 eve|of95°/。 and a precision

of 10%. As the popuIation Variance is unknown` we adopt P 〓 50% ensure the

greatest variance WⅡ |be resu丨ted,Assurning an infinite popu丨 ation size`We need a

sannpIe of size 97. TO aCcount for the design of a c丨 uster sannp"ng` we.mu丨 tipIy a

design e仟ect of1+(m-1)ρ
`where m is the c|uster size and ρ is the intraduster

corre丨 ation(|CC⒈

`Ⅳ

e assume a cIuster size of40and ICC of0.1.No pub"shed data on

ICC under this setting can be found. HOwever,in genera| practice studies`丨 CC take

va丨ues commonly between0.01and0.05Ill`s° 0.1Wou|d be a conservative

estirnate, We haVe a sannpIe size of476' or a total of 12 schoo丨 s。 T0 account for

potentia丨 dropout丿 b丨 ank or incomplete returned questionnaire`、 Ⅳe recruit an extra

209旬 、″hich resuks in15schooIs`or600students,

Recruit:ηent

An inVitation Ietter wⅡ 丨 be sent to each random丨 y se丨ected school frorn the 丨ist of

secondary schoo|s given by the EducationaI Bureau. A schoo丨  consent form and

individual guardian′ s conse刂 form wiIl aIso be sent togethen The ⅡI丨 ed questionnaire

wⅡ |be co"ected through the schoo丨 s。

Samp丨 e in terms of school as a unitis recruited,At丨 east40students per participating

schooI are needed,UntⅡ  the sample size is reached,

statisticaI Analvsis

For each question concerning knowledge about denta丨  trauma` We calcu丨ate the

number and proportion of respondents who choose the correct answerls),lA/ea丨 so

calcu丨ate the proportion of students reaching a certain 丨eveI of know|edge by

eValuating their tota丨 scores,lt、 ″ouId reflect the knowledge of general students.VVe

wou丨da|so study the associations between factors丨 ike student′ s gender,age`form`

whether he/she has received f∶ rst aid train∶ ng etc and their scores.Linear regression

wou丨 d be conducted to eva丨uate that which factors wou丨 d affect the scores

significant丨 y,

Reference

1.Underwood M'Barnett A`H钊 i°仟s。 C/〃sFer rgndom汔¤Fonf¤ ″gpFor Fhe″ 刀w¤ r/.

BrJ Gen Pract1998;48∶ 1089-1090.



Dear Principal,PTA Chairperson,teaChers and guardians,

Rei Academh study for den切 Ⅱ珂uries~questonn时 re suⅣey for students

I aΠ1a pubⅡ c health pracJuoncr and researche△ Iam now co-operaung、 vith PrOf Chcung

um Kw。 ng and Mr Alex Wong“ an academic study for dental i11、 jur⒗s.Ths o ajollt

pr臼 ect with thc UⅢⅤer⒍ty OfHong Kong,We in说 te your schooltoj⒍ n this study.

The aim is to investigate the knowledge abOut dental i句 uries of secondary students in

Hong]【ong,The questionnaire consists of14⒈汪C questions、 vhich can be illed in εround

7minutes.They are basic data and dental i句 ury knowledge questions.There wⅡ l be no

sensitive questions and aⅡ information wiⅡ  cOmply 、vith mles in Hong Kong and

intemationa1rncdical research ethics code.

Vre、ⅤⅡl send an educauonal poster to all participaung sch。 ols after the survey,Students

of the participating schools、vⅡ l be the flrst group to leaH△ the essential but si1nple and

preGise steps of how to deal with dental i句 ur忆s in aGodents before professonal care are

providcd.This、ⅤⅡl beneflt your studcnts and save rnofe teeth.

The result of this study wⅡ l giⅤ e some informadon to the fleld. If the survey can be

completed,al1secondary schOolsin Hong Kong、 vⅡ l receive the same educational poste⒈

Wc cannot proceed to the pri11ting and sending ofthe posters to other sccondary schools

、vithout this study. Your pa【ticipajon is important tO aⅡ  secondary schools, We wⅡ l

ackno、Ⅴledge all participaJng schools in a list、 vhen we send the posters.Please te11us if

you do not、vant your school appears in the list.

We gave the guardian’s cOnsent foIⅡ 【s, questionnaires and posters to some F.1 students

and the△ guardians;they Ⅲled out,retumed and told us thatthis topic was Ⅱghly re1ated

to their daⅡ y life,They hope this study could be completed and educational posters cou1d

bc senttO aⅡ  sccondary schoo1sin Hong Kong.          ·

Please sign the schooI coⅡ sent forⅡ1and individuaI guardiaⅡ ’
s GOnseⅡ t￡orm ifyou can

heIp. However,studeⅡ ts have the absolute right to Ⅱ严ithdraw beforf⒊ they seⅡ d the

f【 l1ed que§ tionnaire eveⅡ  they sigⅡed the conseⅡ t form。 We need at1east40students in

your schoo1.

We need your suppo⒒ ,Please discuss、Ⅴith yOur cOllegucs and guardian’ s representatiⅤ es,

Hlldly conta∝ CeoⅡ a Young扯 23618684or ceoⅡ 破vp泛Dvahoo。 com.hk ry。 u have any

enquiⅡes.Please maⅡ  the coⅡ sent】orms and the fllled questionnaircs with】 he prepaid

freepost envelope,please GOnta∝ Cecilia Young immedately r you d。 n。tjon us,we

need to randoΠ11y select anOther school to replace yOur sGhoo1immediately.

Thank you for your kind a钆 enjon.

Cecilia Young



Rese盯ch Tem_survey-Dental L刂 uries
105A,1/F jbe⒒ e Placc,833△ 缸Ch Kok Road,Kln Tcl⒛ 61陌泓 cedh~p@yahoo· ∞ m。hk

1,7.2011

耦夏的校畏 9家畏教酾畲主席,老肺及家畏 :

譬荸研究 一 牙豳elJ锡

香港大孽的振念光教授及黄璺祜先生舆我琨毽行牙蠹elJ惕的馨孽拥查 ,我们邀睛贵校参舆 °

是次研究目的舄拥查香港中擘生在牙卤elJ镌方面的知馘 9有十四倏遴挥题 9大的需要七分锺 9

内容舄基本夤料及牙豳elJ锡罔题 ,不涉及敏臧固题 ,亚舍依徙所有香港法例及囡降性的譬孽研

究偷理守则虎理 (包括保密及其他 )°

完成後 ,我们窨首先寄出教育
Jl±

海冁铪参舆的孽校 ,参舆的孽生是全港第一批接髑有酮牙苗elJ

惕即畸虚理方法的中孽生 ,内容包括惕者於正式譬治前筒罩而必需的虎理步臃 ,正碓方法能救

回更多牙豳 °

本研究将铪予牙譬擘界一些敷璩 ,如拥查l匮利完成 9全港所有中孽都窨收到相同教育性海冁 °

印制及寄出海冁给全港中孽需以此洞查结果舄基憷 ,如此嗣查不能完成 9我们羝法寄出海冁铪

其他孽校 ,夤校的参舆封所有中孽十分重要 °我俏在寄出海鞭畴窨嘱榭参舆的擘校 9如不希望

列出黄校 ,睛告知我们 °

我们曾把孽生家畏同意善、
FoB卷及海冁给予一些中一荸生及盖镬人 ,他们均韶舄牙卤ell锡黄料

封日常生活有用 ,希望捐查顺利完成 ,全港中孽都收到此海冁 °

淆参舆本拥查 9填舄校方同意善及孽生家畏同意善(18葳以上荸生薷列明葳数 ,不用家畏簇

署)° 但参舆孽生即使已鑫署家畏同意善 9在交Foi卷前仍有筢封獾利退出拥查 °每固参舆擘校

最少需要 碉 名孽生 °

每茼参舆擘校需要最少 们 名罩生 °淆校畏或负黄老肺随檄抽擐任何一至数班同擘 侬口一班不

足 ,便邀睛丽班 9多於佃 人即可)°

我们需要您的支持!淆参舆是次葫查 。敬希蛊早以 freepo茁 回鄄信封寄回一份校方同意窨 ,所

有参舆孽生的家畏同意警及填要圃卷 (捐填舄擘生正楷姓名),暑假前最佳 9如摁舄九月中围

孽忙碌遇後才有畴固逛行 ,需更多峙罔或有查韵淆鼋⒛61“M或鼋郦 ced血叩@yahoo.∞ m。llk

惕小姐 °

如未能参舆 9薷立即致鼋 ⒛61“泓或 鼋鄄 ce。h〃p@yah∞·com。hk裼小姐 ,我们需即峙随檄

抽檬 ,邀薷另一孽校代替 o淆寄回所有文件 °葫榭 !

研究圜陈 (所有文件已麒寄铪校畏)



schooI’ s IⅡformed(ConseⅡt Form

A survey on kⅡ owIedge of emergeⅡ cy maⅡagemeⅡt of deⅡtal trauma of

secondary studentsin Ⅱong Kong                ·

1.The戚m of山 is study is to invesJgate the knowledge about dental i句 ur忆s of

secOnda】 r∶∶)``students in IIong Kong,

2. The questionnaire consists of14multiple questions in the questionnaires.They are

basic data and dental i珀 t】ry knowledge.There will be no sensitive questons and all

inform驳on will comply with all rules h Hong Kong(keep con丘 denthl and otherlaw)

and intemational rnedical research ethics code.

3, Participating students are the fIrst group of secondar,r students、 Ⅴho receiⅤ e shnple

and basiG guⅡ elines ofhandling ofdentali犭 uries in an eduGational poster,,

4, The data 、vⅡ l give so勋 e info∏nation to the fleld. If the study is GOmpleted,

educational posters wⅡ l be sent to all seGOndal∵ ,/schoo1sin Hong Kong,The printing

and sending can only be prOceeded、 Ⅴith the basis ofthis study.

5. Participating studeⅡ t has the absoIute right to withdraw this study at aⅡ y stage。

6.  A copy ofthis consent forlll、vⅡ l be giⅤ en to thc schooI。

。   Participating school:

Number of classes:

Person in charge ofthis pr丬ect(print namΘ :

Em时⒈

Date:

Tel:

Authorized signature with school chop



校方知情同意蔷

中擘生封牙蜜 elJ惕知裁捐查

,  ⒈ 葫查目巾是研究香港中孽生封牙豳elJ惕的懿谶 o

⒉ 罔卷有十四倏谨挥题 o内容舄基本夤料及牙卤elJ锡罔题 ,不涉及敏臧夤料 ,

业窨依徙所有香港法例及囡降性的譬孽研究偷理守剡 (包括保密及其他 )°

⒊ 完成後 9畲首先寄出教育
J眭

海冁铪参舆的孽校 9参舆的孽生是全港第一批接

躅有嗣牙豳ell傍即畴虎理方法的中擘生 ,内容包括惕者於正式譬治前筒罩而

必需的虚理步骤

4.葫查结果用作孽衍研究用途 °本研究将铪予牙薯荸界一些敷朦 9最後全港所

有中荸均舍收到牙豳elJ惕知裁夤料 。印刷及鄄蘧海冁铪其他擘校必需在研究

完成後毽行业以此舄基硭 °

5.参舆孽生即使已笞署同意善仍有筢封榷利退出研究 。

6.本同意善副本将给予校方 °

参舆荸校 :

数目 :__班

夤黄人 (正楷): 鼋鄄

霓括  :

日期  :

校方釜署及盍印



Guardian’ s IⅡformed(CoⅡ seⅡt Form(no need to Ⅱ11if aged18or
above)

A survey on kⅡ o△vledge ofemergemcy1managemeⅡ 膏of dentaltrauma of

secondar1/studeⅡ‘s iⅡ IIong1Kong

1.The E1im of tⅡ s study is to investigate the knowledge aboLlt dental i句 uries of

secOndary studcnts in IIong l(ong.

2. The questionnaire consists of14multiple questions in the quesdonnaires, Tlaey are

basic data and dental i犭ury knowledge.There wⅡ l be no scnsijve qucstions and all

hformaton wiⅡ  cOmply with all ruIes h Hong K0ng(keep conΠ delltial and otller Iaw)

and intemational rncdiGa1research ethics code.

3. Participating students are the flrst group of sccondary students 、Ⅴho reGcive sirnple

alqd bas忆 guiddillcs ofhalldling ofdentd顶 uHes in an education时 poster,.

4. The data 、ⅤⅡl give some inR)IⅡ Ιation to the Ⅱeld. If the study is comp1eted,

educational posters、ⅤⅡl be sent to all secOndary schools in Hong Kong。 Thc printing

and sending can only be prOceeded、 Ⅴith the basis ofthis study.

5. Participating studeⅡ t has the absolute right to withdraw this study at any stage。

6.  A Gopy ofthis consent foI"I wⅡ l be giⅤen tO each participating student’ s guardian.

I can read EngⅡ sh。

student’ s Print Name: Class:

,    sthool:

PIease give Chinese/English questionnaire to student。

(Please cross out the△ msu⒒able language)

Guardian’ s Print Name:

signature

Date:



荸生家畏知情同意善 ⒁荸生年潇18葳,不用釜署本同意

善 ,淆在Foi卷上列明已年满 18葳)

香港 中孽生封牙蜜 elJ镌知谶韶查

1.拥查目的是研究香港中孽生封牙卤elJ惕的韶裁 °

2.罔卷有十四倏谨挥题 °内容舄基本夤料及牙苗elJ镌罔题 ,不涉及敏臧夤料 ,

壶窨依徙所有香港法例及囡降性的譬孽研究偷理守只刂(包括保密及其他 )°

3.完成後 9畲首先寄出教育性海冁铪参舆的孽校 ,参舆的孽生是全港第一批接
,    

髑有胴牙豳elJ锡即峙虎理方法的中孽生 ,内容包括傍者於正式譬治前筒覃而

必需的庭理步骤

4.嗣查结果用作孽衍研究用途 °本研究将铪予牙警孽界一些敷璩 ,最後全港所

有中孽均畲收到牙蠹詹携 知谶夤料 °印刷及鄄遮海鞭纶其他荸校必需在研究

完成後毽行业以此舄基硭 °

5.参舆孽生即使已缀署同意善仍有筢封榷利退出研究 °

6.本同意善副本将铪予孽生家畏 °

本人能圃霞中文 。

参舆擘生姓名(正楷》       班刖及荸虢(必须填舄)~___:
。
  荸校 :

铪擘生固卷薷用 中文瑛 文 (淆删去不逋用静言)

家畏或盂蒗人姓名(正楷》

家畏或盖澄人签署

日期 :



各位同孽 918葳以下必须交回已填簇署了的家畏同意善 ,姓名或班刖孽搋

虑舆家畏同意蔷一檬 ,人鼋淄後没有姓名 9只有镉搋 sTOO1△ Tω 0°

譬荸用罔卷夤料 918葳以下没有家畏同意善不能使用°所以我们必须封以

下夤料舆家畏同意善一致 °

○ 本人已满 18葳 ,不用交家畏同意善 (荸生必须签署)

○ 本人未满 18崴 ,已交缀署好的家畏同意善 9淆封以下姓名或班别荸搋

同擘姓名(正楷): 班刖擘虢(必缜填舄):
°  擘校 :

日期 :

香港 中孽生封牙豳 elJ惕知谶葫查

第-部份 基本毓静夤料

淆在通富 ○上填上/搋 o

1.性别 : ○ ⒊男    ○ b。 女

2.年簖 : ○ a.十崴或以下  ○ b。 十一至十三葳  ○ c。 十四至十六葳

○ d。 十七至十九葳  ○ c.二十葳或以上

3.班级 : ○ a。 中一至中三  ○ b,中四至中五   ○ c,中六至中七

4.你 曾否接受遇正规急救剖丨觫 ?

○ ⒊有,淆列明      (往 第 5倏 )  ○ b,没有 (往第 6僬 )

5.正规急救裸程内容有否包括牙凿elJ锡 ?

○ a。 有          ○ b.没有

6.你韶舄自己是否能徙惕者年龄 ,甑察受惕牙曲外形 、牙床及其位置分瓣出乳

曲或
丿
匝豳 ?

○ a,是           ○ b。 不是   ·



7.除正式急救外,在逭次葫查以前 ,你曾否两澶或收骢妲任何有酮牙蠹elJ惕的

教育夤料 ?

○ ⒏有 (往第 8倏 )   ○ b.没有 (往第 9僬 )

8.你徙哪槿途径得悉有酮牙豳割惕的教育夤料 ?

○ a,鼋祝    ○ b.耕懿    ○ c.鼋台    ○ d.擘校

○ ⒍海冁    ○ ￡鞭舐    ○ g,互懈辋   ○ h.口强描逋

○ ⒈其他 (淆列明 )

第二部份 有酮知谶

9.如果有意外 ,以致牙凿ell惕 ,其受镌位置只在牙蠹及附近口腔位置 ,镌者慝

怎檬做 ?

○ ⒊  步行或以交通工具往最近的翳院急症室

○ b, 召救惕蕈 9往最皙譬院急症室

○ c. 往最近的私人孰蒹全科譬生

○ d. 往镌者的家庭馨生

○ e. 往牙譬

○ f  自行庭理

○ g. 其他 (淆列明 )

○ h. 不知道

10.惕者慝何峙前往或被送往轸治 ?

○ ⒊  午膳或放孽後

○ b, 充分休息後

○ G. 二十四小畴内

○ d. 四十八小峙内

○ e. 富家畏或盖澧人有空带惕者前往诊治畴

○ ￡  菖惕者放鬏心情壶希望诊治畴

○ ⒏  四小畴内

○ h。  立亥刂

○ i。  其他 (淆列明 )

○ j. 不知道



I1.如牙豳翳裂 9惕者或附近人士慝 :

o  ○ ⒊  靳裂部份鳃用 9不需理窨

○ b. 找出断裂部份 ,以缈布或舐巾包裹带往诊治

○ c. 把鼢裂部份放人液艟内 ,带往诊治

○ d. 其他 (淆列明 )

○ e, 不知道

12.如牙豳依然留在牙床内但移位或拉出了一些 9惕者或附近人士愿 :

○ ⒊  不愿接绱 ,保持琨在新的位置

○ b. 害弑用手指把它移回原位

○ c. 如有可能 9淆惕者刂、汐漫慢地咬合

○ d. 其他 (淆列明 )

○ e. 不知道

·  13。 碰撞後珉脘的牙蜇是否愿该放回牙床原柬位置 ?

乳豳    ○ a.愿该   ○ b.不慝骸   ○ c.不知道

恒卤    ○ a,慝该   ○ b.不慝该   ○ c,不知道

14.如牙豳碰撞後戢脘 9慝 :(可遴捍一佃或以上 )

○ a。  牙豳没有用虎 ,不慝浪夤畴FHi找寻及虚理

○ b. 以纱布或舐巾包裹 9带往诊治

○ c. 放人涑牛奶内 ,浸遇牙凿 ,带往诊治

○ d. 放入生理鎏水内 (徙椠房覃柬的 ),浸遇牙菌 ,带往诊治

○ e。  放入盛有惕者的口水的器皿内 ,浸遇牙蠹 9带往诊治

○ ￡  放人盛有自来水的器皿内 ,浸遇牙豳 ,带往诊治

○ g. 放入盛有蒸镏水的器皿内 ,浸袒牙豳 9带往诊治

○ h。  放人器皿或谬袋内 ,乾的肽悲下 ,带往诊治

○ i。  放人盛有消毒椠水的器皿内 ,浸遇牙凿 ,带往诊治

○ j。  其他 (睛列明 ),  
○ k. 不知道

Foi卷完



We need to cheGk the Guardian’ s consent if student is under 18 ycar o1d. This is

beGause we cannot use the infoIⅡ Iation for rnedical research Without it,

Please make sure you have given your guardian consent fom to your teacher and flⅡ           l

the follo、 Ⅴing infoΠ nation for cheGking。

Name:

schoo⒈

Date:

Class and cIass number(⒒ ecessalγ ):

YOu do not need to f11l the guardian consent foIⅡ I ifyou arc18or aboⅤ e.

○ I am aged18or aboⅤ e。 Namc/α ass numbcr(nCcCssary)∶

A survey on kⅡ C|Wledge of emergency maⅡagement of dental trauma of
·    secoⅡ daEy studeⅡ ts im1旺 ong1KoⅡg

Part1demographics P1ease put a /iⅡ  your aⅡ swe⒒

1.Gende‘  ○ a.Male    ob。 female

2.Age∶  ○ a。 under10rars old  ○ b.11-13years old  ○ c.14-16rars old

○ d.17-19years old   ○ c,⒛ or abovc

3.Wh忆h grade are you studying?            .

C)a,F,⒈F,3       C)b。 F.4-R5        C)c.R6=F,7

4.HaⅤ e you rcoeiVed any foⅡ nal f1rst aid training?

○ a,Yes,please speci灯       (gOto Q5)    ○ b.No(goto Q6)

5,Is山e flrst耐d about dentali句 ury inGluded in your foIl11al f1rst缸 d training?
口
   ○ a,Yes         ob,No

6. Do you think that you can distinguish a prhnary tooth (baby tooth) from a

pemanent tooth by GOnsidering thc paticnt’ s age and looking at the tooth, the

socket orthe pos⒒ion?

○ a.Yes         ○ b.No

7.Have you ever rcceiVed any eduGational material/information about the1nJury

except fo1I11al frst缸 d training(before this study)?  奋

○ a.Ycs(goto Q.8)   ○ b,No(goto Q.9)·



8.WhiGh、 vay?

○ a.TV    ○ b.Joumals   oG.Ra山o    ○ d。 school

○ e。 P∞ter   o￡ Newspapers ○ g.Intemet .oh.Oral descripton

○ i.others ωlease spccif,z)____

Part II knO△lzledge

9.Ifthere is a dental i句 ury,the impaGt sites are伍e teeth,only the teeth and

surrounding part seemed tO be i刂 ured,what should the pat忆 nt do?
。
       ○ a.Go to the casuaIty in the nearest hosp⒒ al on foot or by any transport

C)b,CaⅡ an ambulance;go to the Gasualty in the ncarest hosp山a1.

C)C。 Go to the nearcst privatc doctor

○ d。 Go to the pat忆 nt、 family doctor

○ e。 A dentist

○ f Treat it by self

○ g。 Othcrs tplease speofy)

⊙ h.Don’t Know

10.When should the patient go or be brought for the exaⅡ 1ination and treatment?

○ a。 Atlunch or aaer s。 h。ol

○ b。 After plenty Ofrest

○ C。 W⒒hin24hours

○ d。 W⒒hin48hours

○ e。 Whcn the parent or guardian is free to bring thc patient for examination and

treatment

○ ￡Any Jme when the pat⒗nt feels relax and want to haVe treatment

○ g。 Within4hours

○ h。 Immedately

○ i.Others lplease speci匆 )

○ j。 Don’ t Know

I1,Ifthe tooth is fraGtured,the patient or suⅡ ounding person should∶

○ a.The fractured part is useless,ignore"

○ b。 △γ to f1nd thc fractured part,wrap⒒ with gauzσ ortissuc and bring h for

exaΠ1ination and treat1uent

○ c。 Put⒒ in山山d medum and bring⒒ fOr ex盯“naton and treatment

○ d.Others rplease speci灯 )

○ e.Don’ t Know



12.Ifthe tooth is displaGed or extruded but stⅡ l attaGhed,the patient or suⅡounding

person should∶

○ a。 DO nottouch,lct⒒ rem耐 ns its new pOsiton

○ b.η to put back to the or咆 inal position

oc.Ask仂 e pat忆 nt to carefully clench one’ s tee山 ifit is possble

○ d。 Others ωlease speGi灯 )

○ e.Don,t Know

13.Should a knocked out tooth be put back to the original position?

Baby tooth       oa.Yes    C)b.No    ○ c.Do`t know

Pemanenttooth   ○ a,Yes   ob,No   ○ c,Don’ t how

14.Ifa tooth is knocked out?It shOuld be∶ (1or mOre)

○ a.The tooth is usclcss,do nOt spend血 ne to flnd it orto work on it

○ b。 Wrap it in gauze or tissue and bring it to exalmination and trea位 nent

○ G。  Soak it in cold milk in a container and bring it to examination and

trea臼uent

○ d。 soak⒒ in physolOg忆 al saline in a cOnt缸 ncr(from phal⋯ acD盯旧 bring⒒

tO eXaminaton and treatment

○ e。 soak it in the patient’ s saⅡ Va in a container and then bring thc GOntainer to

examination and treat1nent

○ ￡ Soak it in tap wzater in a GOn仅菹ner and bring the cOntainer to examina“ on

and to“eatment

○ g. Soak it in distilled 、vater in a GOntainer.and bring the GOntainer to

exaⅡ1ination and to treat1nent

○ h. Put it in a container or a plastiG bag in dγ  condition and bring " to

exaΠⅡnation and treatlucnt

○ i.Soak itin a cOn馁菹ner with disinfectant sOlution and bring it to examinaJon

and treatlment

○ j。 Others⑩ leasc spccis/J

○ k.Don’t Know

Emd of the questionⅡ aire


